
partners en wij zien de wegen graag
weer naar elkaar toekomen.

De voorzitter: Daarmee zijn wij
gekomen aan het einde van deze
serie vragen. Voordat ik overga tot
de vragen van mevrouw Griffith aan
de ministers van Justitie en van
Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties over dierenactivisten, heb ik
een opmerking over de procedure
die ik hierbij heb gevolgd. Er is mij
na goedkeuring van de vragen
gebleken dat er gisteren van de kant
van de CDA-fractie een ander
procedurevoorstel was gedaan over
hetzelfde onderwerp. Dat is mij te
laat pas gebleken, maar ik blijf er
verantwoordelijk voor, aangezien ik
ook verantwoordelijk ben voor
dingen die ik niet weet. Het spijt mij.
Als ik het had geweten was de
procedure misschien anders gelopen.
Nu zijn de vragen van mevrouw
Griffith goedgekeurd, ik geef haar het
woord. Daarna geef ik het woord
direct aan de woordvoerder van de
CDA-fractie.

Vragen van het lid Griffith aan de
ministers van Justitie en van
Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties over dierenactivisten.

©

Mevrouw Griffith (VVD): Voorzitter.
Het aantal gewelddadige acties van
dierenactivisten is wederom
toegenomen. Het gaat mijn fractie
erom de ernst van de situatie te
benadrukken, met name na wat er in
het afgelopen weekeinde is gebeurd.
Wij verwachten dan ook een
proactieve houding van de minister
van Justitie. Wij hebben diverse
malen in de Kamer over deze
problematiek gesproken. Bijna iedere
Nederlander weet op het internet de
site te vinden van deze dieren-
activisten. De teksten liegen er niet
om. Op het internet staan zelfs acties
aangekondigd die nog moeten
plaatsvinden, bijvoorbeeld op 11, 12
en 13 september bij BPRC in Rijswijk.

Het kan niet zo zijn dat er keer op
keer bedreigingen worden geuit, dat
er vernielingen worden aangericht,
dat er brandstichting wordt gepleegd
en dat de overheid telkens te laat
optreedt. Dit is toch niet de manier
waarop wij in Nederland verschil van
inzichten met elkaar beslechten? Wat
moet er nog meer gebeuren voordat
de overheid tot optreden overgaat?

De minister van Justitie zegt dat deze
gewelddadige acties prioriteit
hebben. Waaruit blijkt dat? Welke
maatregelen gaat de minister treffen
om de op het internet aangekon-
digde acties te voorkomen? Wil de
minister daar nader op ingaan? De
VVD-fractie begrijpt dat ondernemers
ook een eigen verantwoordelijkheid
hebben, maar de overheid heeft ook
de verantwoordelijkheid om de
veiligheid van ondernemers te
waarborgen. Is de minister bereid
om op zeer korte termijn een
actiegroep in te stellen waarbinnen
informatie-uitwisseling kan plaatsvin-
den over toekomstige acties. De
ondernemers beschikken over heel
veel informatie. Zij kunnen de
minister precies vertellen wat er op
komst is. Is de minister van Justitie
bereid om opnieuw een boven-
regionaal rechercheteam in te stellen
om deze terreurdaden aan te
pakken?

Ik heb ook een vraag aan de
minister van BZK. De AIVD speelt
ook een belangrijke rol. Is de
minister bereid om het onderzoek
naar gewelddadige dierenactivisten
een hogere prioriteit te geven?

©

Minister Donner: Voorzitter. Ik vind
hetgeen afgelopen vrijdag is gebeurd
dieptreurig. Ik ben het met mevrouw
Griffith eens dat dit geen normale
zaak is van inbreuk op de openbare
orde. Deze zaak is zo ernstig dat alle
aandacht ervoor gerechtvaardigd is.
In mijn beantwoording van vragen
van de Kamer heb ik mijn opvattin-
gen over deze zaak al kenbaar
gemaakt. Ik heb daarin ook aangege-
ven dat er veel aandacht is voor
dergelijke zaken. Ik en de regering
delen de zorgen van de betrokken
ondernemers. Wij zullen er alles aan
doen om dergelijke incidenten te
voorkomen. Het is een vierkante
schande dat men met twee
busladingen mensen op een
boerderij neerstrijkt en daar de zaak
kort en klein slaat en de hokken
openzet.

Er wordt van mij een proactieve
houding gevraagd. Ik kan wel wat
zeggen over wat er afgelopen vrijdag
gebeurde, maar ik zit met enige
moeilijkheden vanwege beperkingen.
De groep was bekend. Zij waren
onderweg naar een bestemming en
waren daarbij volledig in het oog. Er
werd dus proactief gereageerd. Het
mislukte echter bij de bestemming.

De groep is omgekeerd en is
vervolgens plotseling afgeslagen. Dit
was dus geen vooropgezet doel. Er
werd juist afgeweken van het
oorspronkelijke doel. Daardoor kon
er niet onmiddellijk worden
ingegrepen.

Juist vanwege de ernst van de
situatie is er al een groot aantal
maatregelen genomen. Het is geen
kwestie voor een bovenregionaal
rechercheteam. Het is een onderwerp
geworden voor de nationale
recherche. De nationale recherche en
het landelijk parket hebben, mede
naar aanleiding van eerdere feiten,
enkele onderzoeken gedaan. Er vind
intensief overleg plaats. Regionale
korpsen die met dit soort acties
worden geconfronteerd, krijgen
bijstand. Dat biedt de mogelijkheid
om de verschillende incidenten in
samenhang te analyseren. Daarbij
wordt ook informatie van internetsi-
tes betrokken. Er vindt dus wel
degelijk observatie plaats. Afgelopen
vrijdag was het probleem dat men
op een gegeven moment een
bestemming had die werd geabor-
teerd en toen in de bus plotseling
voor een andere bestemming koos
en daar toen is neergestreken. Daar
kan men zich niet op voorbereiden.
Door de samenwerking zijn er 49
personen vastgenomen. Dit biedt ook
een aanknopingspunt. Van die
personen zijn er 11 in bewaring
genomen wegens openbare
geweldpleging; de anderen zijn naar
huis gestuurd met een dagvaarding.
Dit biedt nog een aanknopingspunt
voor de verdere onderzoekingen.

Tegen deze achtergrond kan ik
zeggen dat de regering uw zorg
deelt. Er zijn al maatregelen
genomen voor veel intensievere
bewaking. In dat kader zie ik ook de
noodzaak van een ’’actiegroep’’ in
die zin dat dit voor de nationale
recherche voorwerp van voortdu-
rende aandacht en onderzoek is.

Mevrouw Griffith (VVD): Gebeurt
dat in overleg met de ondernemers?

Minister Donner: Dat is een punt. Ik
moet nog nagaan op welke wijze wij
de ondernemers er eventueel bij
betrekken. Dit betrek ik bij de verdere
discussie.

Voorzitter. Wij proberen dus zo
goed mogelijk proactief te zijn. Dat
lukt echter niet steeds. Ik wijs er nog
op dat het massaal optreden een van
de vormen is. Als wij daar iets
effectiefs tegen doen, is daarmee
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niet gezegd dat dit ook geldt voor de
heimelijke vorm van brandstichting
bij een individuele actie. Immers, het
is veel moeilijker om daar achter te
komen. Natuurlijk is daar ook
aandacht voor, maar het zijn wel
twee verschillende vormen en
daarbij wijst het succes bij de aanpak
van de ene vorm nog niet op succes
bij de aanpak van de andere vorm.

©

Minister Remkes: Voorzitter. Over de
activiteiten van de AIVD ter zake kan
ik het volgende meedelen. De AIVD
verricht sinds 1999 onderzoek naar
het fenomeen dierenrechten-
activisme en is daarbij buitengewoon
alert. Die dienst houdt ook de
websites, die in dat opzicht
regelmatig aan de orde van de dag
zijn, op een goede manier in de
gaten.

Sinds 1999 is er ook een redelijk
inzicht verkregen in dit deel van het
Nederlandse activisme. In feite doet
het verschijnsel zich in drie
hoedanigheden voor. In de eerste
plaats is dat in de vorm van
gematigde groepen, die zich
bedienen van actiemiddelen, zoals
demonstraties, het uitdelen van
pamfletten en het organiseren van
picket-lines.

In de tweede plaats zijn er meer
radicale groeperingen die zich
bedienen van acties, zoals blokkades,

bezettingen, vernielingen en
bevrijdingen. In de derde plaats zijn
er ongeorganiseerde, kleine groepen
en individuen die menen dat slechts
door middel van brandstichting en
grootschalige vernielingen en deels
door bedreiging van personen, een
einde kan worden gemaakt aan het
door hen ervaren onrecht.

Deze laatste categorie is in feite te
vergelijken met, in goed Nederlands
jargon, de Feierabendterrorist. Door
de week heeft die persoon een baan
en gaat dan normaal door het leven.
Voor hem of haar is dierenrechten-
activisme een soort single issue;
andere thema’s spelen geen rol. Om
die reden is het moeilijk om daar de
vinger achter te krijgen. Immers, het
is voor hen gemakkelijk om het
hoofd onder het maaiveld te houden.
Voor ons is het dus moeilijk om ze
uit de schaduw te halen.

Ik kan ook aangeven dat de
samenwerking tussen de AIVD en het
KLPD, met name de Unit Terrorisme-
bestrijding en bijzondere taken, de
afgelopen tijd geı̈ntensiveerd is. Die
geı̈ntensiveerde samenwerking heeft
het afgelopen weekeinde resultaten
opgeleverd. Wat mij betreft, wordt
die aanpak geı̈ntensiveerd voortge-
zet. Het fenomeen van met name de
als tweede en derde genoemde
categorie dient op een harde,
repressieve manier te worden
aangepakt. Het is namelijk ontoelaat-
baar dat de ondernemers die hun

onderneming op een volkomen
legale wijze uitoefenen, op deze
wijze gehinderd worden en in hun
bestaan ondermijnd worden.

Mevrouw Griffith (VVD): Voorzitter.
Ik moet zeggen dat deze antwoorden
mij absoluut niet geruststellen. Ik
vind het wel heel prettig dat de
minister van Justitie de zorgen van
de betrokken ondernemers en
burgers deelt, maar daar schieten wij
natuurlijk niets mee op. Het verbaast
mij dat de politie deze activisten bij
de achtervolging kwijtraakt omdat zij
een afslag nemen die de politie niet
voorzien had. Als dit de manier is
om deze activisten op te pakken, hoe
zit het dan met groeperingen als
Al-Qa’ida? Ik neem aan dat de politie
een professionele organisatie is – de
minister spreekt zelf van de nationale
recherche – maar ik ben er nog
steeds niet gerust op dat zij op haar
taak berekend is. Ik heb ook alle
antwoorden gelezen die de minister
van Justitie op eerdere vragen heeft
gegeven; daaruit komt steeds naar
voren dat er geen opsporings-
indicaties zijn en dat het openbaar
ministerie en de politie absoluut
niets kunnen doen. Ik vraag de
minister, dan toch maar in contact te
treden met de betrokken onderne-
mers, goed na te gaan wat er aan de
hand is en dit niet over te laten aan
de nationale recherche waarin hij
zoveel vertrouwen zegt te hebben.
Hij geeft nu namelijk zelf redenen
aan waarom hij er zelf niet zoveel
vertrouwen in kan hebben.

©

Minister Donner: Voorzitter. Ik denk
dat mevrouw Griffith nu verkeerd
weergeeft wat er gebeurd is en wat
ik geprobeerd heb tot uitdrukking te
brengen. De zaak was onder
controle, maar in dit soort situaties is
het geen kwestie van kwijtraken. Het
punt is dat je er niet met een aantal
escortes omheen kunt gaan. Je
prepareert je op de plaats van
bestemming. Dat was gebeurd en
daar is men ook aangekomen, maar
er gebeurde toen iets waardoor de
geplande actie niet kon doorgaan.
Men is toen teruggegaan en als men
dan op een gegeven moment op een
willekeurig punt afslaat, is de politie
er niet meteen volledig op voorbe-
reid waar men dan heengaat. Er
konden juist zoveel personen worden
aangehouden omdat ook op de
plaats van bestemming de politie

De heer Donner, minister van Justitie
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alert was en omdat er heel snel
politiemensen bij konden zijn. In een
vrij land kun je mensen nu eenmaal
niet oppakken enkel en alleen op
basis van het vermoeden van wat zij
zullen doen. Nee, ons strafrecht-
systeem brengt met zich mee dat zij
op heterdaad betrapt moeten
worden; daar is de politie aan
gehouden. Derhalve wordt er uit alle
macht aan gewerkt. Ik ben uiteraard
bereid om met de betrokken
ondernemers contact op te nemen,
maar ik ben het er niet mee eens dat
dan plotseling wel zou blijken wat er
zal gaan gebeuren. Dit heeft de
aandacht en mevrouw Griffith heeft
zelf om een bovenregionaal team
gevraagd. Wij zijn zelfs een stap
verder gegaan door er een zaak voor
de nationale recherche van te maken,
omdat ze naar onze mening zo
urgent is. De nationale recherche is
pas op 1 juli jongstleden in werking
getreden, dus dat deze samenwer-
king nu al mogelijk was, geeft aan
hoeveel aandacht en prioriteit deze
kwestie heeft. Maar overigens moet
ik zeggen dat je niet de hele politie in
Nederland alert kunt laten zijn op
alles wat er zou kunnen gebeuren.

De heer Van Haersma Buma (CDA):
Voorzitter. Wat vrijdag is gebeurd, is
met geen pen te beschrijven. Een
groep van meer dan honderd
mensen in zwarte pakken met
bivakmutsen is erin geslaagd om het
hele land door te rijden in een bus.
Zij hebben eerst in Meppel een
aanslag gepleegd op een bedrijf en
vervolgens hebben zij in Putten een
boerderij en de familie belaagd. Er is
grote schade aangericht, waardoor in
de gemeenschap grote onrust heerst.
Dat is goed te begrijpen. Ik vind het
wat ongelukkig dat wij hier nu
mondelinge vragen over stellen,
omdat dit suggereert dat het om een
incident gaat. Dit is echter ongeveer
het 270ste incident sinds de jaren
negentig. Mijn fractie heeft dan ook
enige tijd geleden gevraagd om met
beide ministers een apart, uitgebreid
overleg te voeren over dit probleem.
Dit overleg staat voor 1 oktober
aanstaande op de agenda. Ik heb
geen vragen opgesteld, maar wil wel
antwoord hebben op enkele vragen
voordat dit overleg plaatsvindt. Ik
realiseer mij dat de minister nu niet
alles kan beantwoorden.

Ik wil nu of ruim voor het overleg
weten hoe het mogelijk is dat een
groep van honderd mensen in
Nederland bijeen kan komen om

vervolgens het hele land door te
rijden en een aanslag op een
boerderij te plegen. Iedereen had via
e-mail en internet kunnen weten wat
zij van plan waren! Hoe is het
mogelijk dat niet de politie, maar de
buurman met zijn trekker ervoor
heeft gezorgd dat deze mensen zijn
gearresteerd? Hoe is het mogelijk dat
vervolgens wordt gezegd dat het
onmogelijk is om erachter te komen
wat een dergelijke groep wil, terwijl
de AIVD blijkbaar al sinds 1999
achter deze groepen aan zit?

De CDA-fractie heeft vorige week
voorafgaande aan het zogenoemde
congres van dierenactivisten
schriftelijke vragen gesteld aan de
ministers van Justitie en van
Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties. Het antwoord op die vragen
ontvang ik graag ruimschoots voor
dat overleg. Op één vraag wil ik zo
mogelijk nu al antwoord krijgen. Wij
vroegen voorafgaand aan dat
congres of de ministers bereid en in
staat waren om dusdanige maatrege-
len te nemen dat van dit congres
geen extra dreiging uitgaat voor vee-
en vleesbedrijven in de omgeving.
Zullen daadwerkelijk adequate
maatregelen worden genomen?
Kunnen de ministers antwoord
geven op die vraag of zeggen wat
ermee is gebeurd?

Tot slot heb ik een vraag aan de
VVD-fractie. De CDA-fractie heeft
eerder tijdens de procedure-
vergadering van de vaste commissie
voor Justitie gevraagd om speciaal
aan dit onderwerp een algemeen
overleg te wijden. De VVD-fractie
was daartoe niet bereid. Wij zijn toen
akkoord gegaan met een agenda met
verschillende punten voor dat
overleg. Is de VVD-fractie nu toch
bereid om dit onderwerp met de
CDA-fractie apart te agenderen?

De voorzitter: Ik geef het woord aan
de minister van Justitie en herhaal
wat de heer Van Haersma Buma zei,
namelijk dat hierop ook tijdens het
algemeen overleg kan worden
geantwoord.

Minister Donner: Voorzitter. Ik heb
aangegeven wat er is gebeurd. Ook
de heer Van Haersma Buma heeft
duidelijk gemaakt dat het om een
bedrijf in Meppel ging. Men kwam
daar te laat aan vanwege de files in
dit land. Het bedrijf was daarom al
afgesloten. Ik kan niet voorzien welke
bedrijven binnen een dergelijk kader
vallen, dus is het onmogelijk om

daarop geprepareerd te zijn. Men
was wel ten volle geprepareerd op
de doelstelling.

Het is in mijn ogen beter om over
dit zeer serieuze onderwerp een
incidentele discussie te voeren,
vooral vanwege de geruchtmakende
sfeer. Er vinden hier activiteiten
plaats waartegen maatregelen
moeten worden genomen. Daarover
kan niet in het openbaar worden
gesproken. Het is bij al dit soort
zaken moeilijk om te zeggen dat wij
de maatregelen treffen die getroffen
moeten worden, dus ik ben gaarne
bereid om met collega Remkes en de
Kamer een overleg daarover te
voeren, juist omdat wij er serieus
mee om moeten gaan. Het zijn
dingen die gebeuren, maar wij
hebben hier met een verschijnings-
vorm te maken die niet eenvoudig
aan te pakken is. Mijns inziens is het
beter om de vragen op samenhan-
gende wijze te beantwoorden.

De voorzitter: Wil mevrouw Griffith
de vraag beantwoorden van de heer
Van Haersma Buma?

Mevrouw Griffith (VVD): Dit
onderwerp leent zich niet voor het
leveren van een politiek strijd met de
CDA-fractie. Wij staan nog steeds
achter het algemeen overleg dat
gepland is op 1 oktober aanstaande.
Op het internet staat dat er op 12 en
13 september aanstaande acties
zullen plaatsvinden in Rijswijk. Wij
wilden de urgentie hiervan onder de
aandacht van de minister van Justitie
brengen. Dat hebben wij volgens mij
voldoende gedaan. Wij zijn gaarne
bereid om samen met in plaats van
tegen de CDA-fractie op te trekken
tegen deze activisten.

De heer Rouvoet (ChristenUnie):
Voorzitter. Ik neem direct aan dat er
proactief en reactief wordt opgetre-
den, zoals de minister heeft gezegd.
Ik volg het dossier al een tijdje met
grote bezorgdheid. Het punt is dat bij
veel van de desbetreffende onderne-
mers het gevoel bestaat dat de
problematiek ernstig wordt onder-
schat door de autoriteiten, dus door
politie, justitie en de inlichtingen- en
veiligheidsdiensten. Wat de minister
zegt, zal wel kloppen, maar het lijkt
mij inderdaad beter dat te betrekken
bij het overleg van 1 oktober, want je
kunt niet alles uitwisselen wat er
daadwerkelijk gebeurt. Ik ben dat
met hem eens. Een aantal onderne-
mers stelt echter dat, omdat ze niet
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serieus worden genomen en het
probleem volgens hen wordt
onderschat, ze desnoods voor hun
eigen beveiliging zullen zorgen. Daar
maak ik mij grote zorgen over. Ik zou
graag zien dat de minister dat betrekt
bij zijn overleg met de ondernemers,
want niemand is erbij gebaat als het
die kant opgaat.

Minister Donner: Ik zal zo snel
mogelijk in overleg treden met de
vertegenwoordigers van de
ondernemers. Daarbij zal aan de
orde komen wat wij van elkaar
kunnen verwachten en wat we
kunnen doen. Een systeem, waarbij
men zichzelf gaat beschermen en zelf
gaat rechten, moet worden voorko-
men. Ik ben wel blij met de manier
waarop de kwestie afgelopen vrijdag
tot staan is gebracht. Wij kunnen wat
dat betreft tevreden zijn over het feit
dat er burenhulp is verleend en dat
men de tractor daarvoor heeft
ingeschakeld. Het is mij bekend dat
men het gevoel heeft niet serieus te
worden genomen. Dat bleek ook uit
eerdere vragen, maar met behulp
van de nationale recherche hebben
wij daar nu eindelijk een adequate
reactie op kunnen geven. Het is ook
een van de eerste dingen die wij bij
de taken hebben gestopt. Nogmaals,
het is absoluut onze bedoeling om
de kwestie serieus te nemen. Het
spijt mij als er in het verleden dingen
fout zijn gegaan, maar wij doen ons
best om dat in de toekomst te
voorkomen.

De heer Van den Brink (LPF):
Omdat men bivakmutsen op heeft en
in het zwart is gekleed, zijn de
kinderen van het gezin compleet in
de war. De ondernemers wordt iets
aangedaan, maar de kinderen wordt
dus ook iets aangedaan. Dat is nog
erger.

Dan het allerergste. Er wordt
herhaaldelijk gezegd dat er iets aan
wordt gedaan en dat er dus aandacht
is. Ik heb deze minister ook
persoonlijk aangesproken. Ik hoor
graag van hem hoe het staat met de
aanpak. Ik geloof wel dat er aandacht
is, maar als er een aanpak was
geweest, was men die twee bussen
niet kwijtgeraakt. Heel concreet: de
minister moet niet meer kakelen, hij
moet eieren leggen!

Minister Donner: Het laatste laat ik
in het midden. Ik heb geprobeerd
aan te geven dat er sprake is
geweest van een aanpak. Dat was de

reden dat men was geprepareerd op
de bestemming waar men naar toe
ging. Als die bestemming echter
wordt gewijzigd, dan kan ik op zo’n
moment niet voorzien waar men
uiteindelijk terechtkomt. Ik ga niet in
op de berichten over 12 en 13
september en over hoe dat verder in
zijn werk gaat. Het lijkt mij niet zinvol
om dat hier te doen, maar er is dus
wel meer gebeurd dan alleen maar
gesproken. Daarom was men er ook
en daarom was men geprepareerd.
Het opzetten van een bivakmuts
gebeurt overigens pas op het laatste
moment en niet op straat, maar in de
bus. We kunnen echter niet iedereen
met een bivakmuts om die reden
oppakken.

De heer Van der Staaij (SGP): Wij
zijn het er snel over eens dat wat
vrijdag aan de orde was een grof
schandaal is. Helaas stond het niet
op zichzelf. Dat is vanmiddag al in
verschillende toonaarden bezongen.
Ik heb nog wel een opmerking over
de voorzienbaarheid van de dreiging
die van deze van te voren al bekende
club uitging. De minister stelt dat hij
min of meer machteloos staat als
men zijn adres wijzigt, een andere
bestemming neemt voor een
criminele activiteit of opeens een
andere koers vaart. Het was bekend
dat zij ergens zouden gaan optreden.
Ik begrijp niet dat zij vervolgens niet
worden geobserveerd, wanneer zij
gefrustreerd afnokken, omdat zij hun
doel niet bereikt hebben. Kan de
minister naar de toekomst toe
aangeven dat justitie en politie bij
een wisselend actiepatroon mans
genoeg zijn om daar flexibel op in te
spelen?

Minister Donner: Wij hebben in
Nederland te maken met een
strafrechtsysteem dat met zich
meebrengt dat het enkele voorne-
men niet strafbaar is. Dat is de reden
waarom je in dit soort zaken als
politie moet ingrijpen op het
moment dat een daad begonnen is.
Je moet dat dan zo snel mogelijk
doen, omdat je dan optimaal effectief
kunt optreden en personen straffen.
De enkele mededeling op internet is
moeilijk als bewijs te gebruiken. De
politie is in dezen gebonden binnen
het strafrechtsysteem. Het verschijn-
sel dat men zich op één plaats
prepareert, terwijl het daar niet
doorgaat en er plotseling wordt
afgeweken, doet zich bij iedere
demonstratie in steden voor. Dat zijn

de momenten waarop de ongere-
geldheden beginnen. Het valt heel
moeilijk om je daarop te prepareren,
want je weet niet in welke straat ze
zullen afslaan. Ik zeg niet dat dit in
de toekomst altijd een probleem zal
zijn. Wij hebben dank zij de
voorbereidingen die getroffen waren
en dankzij de reactie van de buren 49
van de ruim 100 personen te pakken
gekregen. Dat is een begin en een
houvast om verder te gaan. Het is
echter binnen het strafrechtsysteem
op de enkele verdenking dat iemand
iets zal gaan doen, vrijwel onmoge-
lijk om in te grijpen. Men moet zich
realiseren dat ook dat een waarde is.
Als u bepleit dat dit wel mogelijk
wordt, moeten we het anders gaan
doen. Zolang we dat niet bepleiten,
zal de politie met deze beperkingen
geconfronteerd worden.

De heer Van Heemst (PvdA):
Voorzitter. Gisteren riep de minister
van Binnenlandse Zaken de politie
op om niet langer de beste vriend
van de mens te zijn. Dat is afgelopen
vrijdag in Putte op een zeer vreemde
manier bewaarheid geworden. Ik
vraag hem een oordeel uit te spreken
over het debacle dat zich daar
voltrokken heeft. Hoe kijkt hij daar
als politieminister tegenaan?

Ik vraag de minister van Justitie of
er een les zal worden getrokken uit
het klunzige politiewerk. Als de
ervaring is dat de politie bij dit soort
acties niets meer kan doen als de
mensen linksaf, laat staan twee keer
linksaf, slaan, is dat voor hem dan
aanleiding om deze werkwijzen en
methodes van de politie onder de
loep te nemen? Heeft hij hierover
een rapportage gevraagd? Gaat hij
met politie en justitie de discussie
aan over de vraag hoe voorkomen
kan worden dat de politie op deze
manier bij dit soort acties in het
ootje wordt genomen?

Minister Remkes: Voorzitter. Ik neem
afstand van de kwalificaties van de
heer Van Heemst. De collega van
Justitie is zojuist ingegaan op de
beperkingen waarmee de politie
geconfronteerd wordt binnen het
huidige rechtssysteem. Als we
daaraan iets willen veranderen,
moeten we die discussie voeren.
Binnen het huidige rechtssysteem is
het optreden van de politie echter
wel degelijk een bijdrage geweest
aan het resultaat dat daar geleverd
is. Ik heb daar in eerste termijn in de
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richting van mevrouw Griffith iets
over gezegd.

Minister Donner: Ik sluit mij geheel
aan bij het afstand nemen van het op
deze wijze kwalificeren. Het is erg
goedkoop om het op deze manier te
doen. Uiteraard wordt lering
getrokken uit de ervaring nu, niet
omdat de politie gefaald heeft. Het is
geen falen. Ik heb aangegeven dat
men zich op dit soort zaken niet kan
prepareren. Als de heer Van Heemst
in het algemeen de inrichting van
een rijkspolitie opnieuw aan de orde
wil stellen, dan zal ik dat met hem
gaarne welwillend overwegen.

Regeling van werkzaamheden

©

De voorzitter: Ik stel voor, op
dinsdag 16 september om 15.00 uur
de minister van Financiën in de
gelegenheid te stellen om de
begroting 2004 aan te bieden.

Ik stel voor, de algemene
beschouwingen te houden op
woensdag 17 september, te beginnen
om 10.30 uur, en deze op donderdag
18 september, eveneens om 10.30
uur, voort te zetten, zo nodig tot na
23.00 uur.

Ik stel daarbij de volgende
procedure voor. Woensdag 17
september begint de Kamer om
10.30 uur in de voor de algemene
beschouwingen gebruikelijke
sprekersvolgorde. Deze termijn zal
naar verwachting vóór de avond-
pauze kunnen worden afgerond.
Donderdag 18 september om 10.30
uur zal de minister-president
antwoorden. Daarna is er een tweede
termijn voor de indiening van moties
en een nadere inbreng. Bij de
regeling van werkzaamheden van
morgen zal ik een voorstel doen over
de spreektijden.

Ik stel voor, aan de agenda van
deze week toe te voegen:
- het voorstel van wet van het lid
Dijksma tot wijziging van de Wet op
het primair onderwijs, de Wet op de
expertisecentra en de Wet op het
voortgezet onderwijs in verband met
het stellen van regels omtrent
sponsoring van scholen in het
primair en voortgezet onderwijs (Wet
sponsoring) (28512). Het betreft hier
een voortzetting van de eerder
geschorste behandeling.

Ik stel voor, aanstaande donderdag
te stemmen over:

- het wetsvoorstel Wijziging van de
Mediawet (het vervallen van de
verspreidingsbeperking voor de
programma’s van lokale en regionale
omroepinstellingen, wijziging van de
doorgifteplicht via omroepnetwerken
van de programma’s van lokale
omroepinstellingen, alsmede
wijziging van bepalingen inzake
programmaraden) (28639).

Ik stel voor, van de agenda af te
voeren:
- het wetsvoorstel Wijziging van de
Wet voorzieningen gehandicapten in
verband met het tot stand brengen
van de mogelijkheid om met
betrekking tot de verstrekking van
verantwoorde voorzieningen regels
te stellen (28348).

Op verzoek van de minister van
Justitie stel ik voor, de stemmingen
in verband met het wetsvoorstel
Wijziging van boek 2 van het
Burgerlijk Wetboek in verband met
het gebruik van internationale
jaarrekeningstandaarden (28220),
punt 7 van de agenda, uit te stellen.

Ik stel op verzoek van de vaste
commissie voor Justitie voor dat de
Kamer zich uitspreekt tegen:
a. de voorgenomen instelling van
een Agentschap directie bestuursza-
ken (28888);
b. de voorgenomen instelling van
een Agentschap Nederlands
forensisch instituut (28889).

Overeenkomstig de voorstellen van
de voorzitter wordt besloten.

Mevrouw Kant (SP): Zojuist is het
voorstel aangenomen om het
voorstel tot wijziging van de WVG
van de agenda af te voeren. Ik zou
graag willen dat wordt aangetekend
dat de fracties van de SP en
GroenLinks geacht wensen te
worden tegen dit voorstel te hebben
gestemd, omdat wij het graag willen
behandelen.

De voorzitter: Dat is bij dezen
vastgelegd.

Op verzoek van de D66-fractie
benoem ik in:
- de vaste commissie voor Defensie
het lid Bakker tot lid in de bestaande
vacature;
- de vaste commissie voor Binnen-
landse Zaken en Koninkrijksrelaties
het lid Van der Ham tot lid in de
bestaande vacature;
- de vaste commissie voor Defensie
het lid Lambrechts tot plaatsvervan-
gend lid in de bestaande vacature;
- de vaste commissie voor Europese

Zaken het lid Van der Laan tot lid in
plaats van het lid Dittrich en het lid
Dittrich tot plaatsvervangend lid in
plaats van het lid Van der Laan;
- de vaste commissie voor Justitie
het lid Van der Laan tot lid in plaats
van het lid Dittrich en het lid
Lambrechts tot plaatsvervangend lid
in plaats van het lid Van der Laan;
- de vaste commissie voor Land-
bouw, Natuur en Voedselkwaliteit het
lid Giskes tot plaatsvervangend lid in
plaats van het lid Van der Laan;
- de vaste commissie voor
Nederlands-Antilliaanse en Aru-
baanse Zaken het lid Dittrich tot lid
in de bestaande vacature en het lid
Bakker tot plaatsvervangend lid in
plaats van het lid Dittrich;
- de vaste commissie voor Onder-
wijs, Cultuur en Wetenschappen het
lid Lambrechts tot lid in plaats van
het lid Van der Laan en het lid Van
der Laan tot plaatsvervangend lid in
plaats van het lid Van der Ham;
- de vaste commissie voor Volksge-
zondheid, Welzijn en Sport het lid
Lambrechts tot lid in plaats van het
lid Bakker en het lid Bakker tot
plaatsvervangend lid in plaats van
het lid Van der Ham.

Het is mij bekend dat er waar-
schijnlijk behoefte bestaat aan een
debat over het verslag van het
algemeen overleg over de eenmalige
regeling asielzoekers. Dat algemeen
overleg vindt nog plaats deze week.
Ik verzoek de leden er rekening mee
te houden dat dit VAO zal plaatsvin-
den donderdag bij het begin van de
vergadering, met eventuele
stemmingen na de lunchpauze.

Het woord is aan de heer Jan de
Vries.

De heer Jan de Vries (CDA):
Voorzitter. Wij zijn het eens met het
voorstel om morgen te spreken over
het initiatiefwetsvoorstel van het lid
Dijksma. Mogen wij via u aan de
minister van Onderwijs, Cultuur en
Wetenschappen vragen of zij voor
dat debat aan de Kamer een reactie
wil zenden op de brief van mevrouw
Dijksma?

De voorzitter: Ik stel voor, dit deel
van het stenogram door te geleiden
naar de minister, die dan meteen
kennis neemt van de termijn die
wordt gesteld om te voldoen aan dat
verzoek, namelijk voor de voortzet-
ting van de behandeling van het
initiatiefwetsvoorstel.

Daartoe wordt besloten.
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